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Datum : 7 okt. 2010 

Aan : statenCie MME 

Van : gedeputeerde Mobiliteit   

Onderwerp : beantwoording vragen over fietsroutes omgeving N237 te De Bilt. 

Beantwoording vragen van Dhr Fastl (GL)  
Gesteld per mail 4 oktober 2010  
 
Vooraf  
Zoals ook in  onderstaande beantwoording aangegeven zijn en worden de uitwerkingsvoorstellen 
“fietstunnels De Bilt” in goede samenwerking met oa gemeente De Bilt en de Fietsersbond opgesteld.  

Vr.1 “De Dorpsstraat in De Bilt  wordt heringericht als shared space gebied. Wat is de insteek van 
de gedeputeerde.” 
Antw. Dit is geen provinciale maar gemeentelijke aangelegenheid.  
 
Vr.2 “Tussen station Bilthoven en de Uithof loopt en redelijke fietsroute. … De vraag is of het 
tunneltje niet zou kunnen blijven en verbreed, aangezien het beter op de route ligt dan bij de nieuwe 
tunnel is voorzien” 
Antw: Op dit moment loopt er een onderzoek waar twee mogelijkheden bekeken worden tav `het 
smalle tunneltje`: 1) een nieuwe tunnel op de huidige locatie. Het nadeel is dat door de aanwezige 
woningen de hellingen niet voldoende lang kunnen worden (wel iets minder stijl maar niet voldoende). 
Bijkomend nadeel is dat tijdens de werkzaamheden aan de tunnel er een periode geen tunnel ligt 
waardoor het verkeer de N237 elders over moet steken. 2) een tunnel circa 150 westelijker dan de 
huidige `smalle tunnel`. Nadeel is dat (geschat) 50% van de fietsers circa 400 meter meer moeten 
afleggen dan via de bestaande tunnel. Voor de andere helft van de huidige fietsers is de afstand minder 
of gelijk aan de huidige fietsafstand. Deze tunnel kan wel vrijwel geheel volgens de richtlijnen worden 
vormgegeven.  
In het onderzoek wordt, als onderdeel van het VERDERproject “fietstunnels De Bilt” en in 
samenwerking met oa gemeente De Bilt en de Fietsersbond, gezocht naar wat de beste oplossing is. 
Als de uitkomsten bekend zijn volgt besluitvorming. 

Vr.3 “Kan de ontwerpsnelheid kruispunt Vollenhoven van 80 naar 60 km/uur” 
Antw: Het huidige uitgangspunt voor het ontwerp van deze kruising is een snelheid van 60 km/h.  
 

Vr.4 “Heeft de provincie bedacht dat de fietsers naar de zuidkant moeten … of kan het ontwerp 
aangepast worden, zodat de kwaliteit van de “Holle Bilt” route ten minste behouden blijft” 
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Antw: Beide fietsroutes zijn onderzocht. Het is bekend dat ook veel fietsers tussen de Bilt en Zeist nu 
‘achterlangs De Valk’ via de Holle Bilt  fietsen (noordelijk van N237). Hierdoor steken er dagelijks 
duizenden fietsers over op het kruispunt Soestdijkseweg Zuid/Dorpsstraat/Holle Bilt. Samen met 
Utrechts Landschap (eig. grond) en gem. De Bilt is onderzocht of het mogelijk is deze route te 
verbeteren door op het gedeelte Soestdijkseweg Zuid - N237 een fietstunnel aan te leggen. Dit is niet 
haalbaar gebleken. Wel zijn er op deze noordelijke route verbeteringen gepland. Gemeente De Bilt zal 
in 2011 het kruispunt Soestdijkseweg Zuid/Dorpsstraat/Holle Bilt reconstrueren, waardoor het veiliger 
wordt voor fietsers.  
Bovendien kunnen, na de reconstructie van kruispunt Vollenhoven (gepland 2013/14), fietsers via de 
noordelijke route onder de Amersfoortseweg door via een nieuwe fietstunnel. Het plan is om bij deze 
reconstructie alle nu nog aanwezige gelijkvloerse fietsoversteken op te heffen en alle fietsverkeer op 
dit kruispunt af te wikkelen via tunnels. 
 
Binnen de plannen wordt ook de zuidelijke route aantrekkelijker gemaakt door een tunnel onder de 
N412. Hierdoor zal de reistijd voor fietsers tussen Utrecht en Zeist via de zuidelijke route korter 
worden. Hier is echter geen sprake van “moeten” aangezien ook de noordelijke route in dit plan 
verbeterd wordt. 
Deze plannen zijn in lijn met de inhoudelijke voorkeur van oa gemeente De Bilt en de Fietsersbond 
uitgewerkt. 

Vr.5 “Er is voor de renovatie van de N237 geld vrijgemaakt om de nadelige gevolgen voor de 
fietsers te compenseren. Mag dit geld ook ingezet worden voor het oplossen van al dan niet bestaande 
parkeerproblemen in de bebouwde kom van De Bilt?” 
Antw: Binnen het project N237 is geen (apart) budget voor fietspaden e.d.. Wel is er in principe 10 
miljoen euro voor het VERDER-project fietstunnels De Bilt. Dit geld is niet bestemd voor het 
oplossen van parkeerproblemen. 
 

Beantwoording vragen van dhr Hoefnagels (D66)  
gesteld tijdens de rondvraag van de statenCie MME op 4 oktober. 
 
In het kader van de pakketstudies is 10 miljoen beschikbaar gesteld voor 4 fietstunnels rond de N237, 
2 bij de Universiteitsweg (waarvan 1 als vervanging van de bestaande tunnel bij de Kapelweg) en 2 bij 
de Amersfoortseweg. Ons bereiken zorgelijke berichten dat bij de uitwerking hiervan niet de fiets 
centraal wordt gesteld, terwijl dat wel was beoogd. D66 heeft hierover enkele vragen: 
 
Vraag 1 Klopt het dat de vervanging van het fietstunneltje bij de kapelweg komt op een locatie die niet 
optimaal is voor de fietsroute Bilthoven – Uithof? 
Antwoord: 
Hierover is nog geen besluit genomen en is nog onderwerp van onderzoek. Zie antwoord op vraag 2 
van dhr Fastl. 
 
Vraag 2 Klopt het dat in de plannen voor de N237, gepland wordt de fietsers te dwingen aan de 
drukke zuidzijde van de N237 te gaan rijden, in plaats van de rustige Holle Bilt aan de noordzijde, 
waar de grote meerderheid nu gebruikt van maakt? 
Antwoord 
Nee dit klopt niet. Aan noord- en zuidzijde van de N237 worden maatregelen ter verbeteringen voor 
het fietsverkeer genomen. Zie verder antwoord op vraag 4 van dhr Fastl. 
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Vraag 3 Klopt het dat de beloofde verbetering van de oversteekbaarheid van de Soestdijkseweg ter 
plaatse van de Holle Bilt komt te vervallen? 
Antwoord  
Nee dit klopt niet: Gemeente De Bilt heeft in 2011 de reconstructie voorzien. Zie verder het antwoord 
op vraag 4 van dhr Fastl. 
 

a

► Noordelijke route is van A naar B  
► Zuidelijke route is van C naar D 
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► Bestaande tunnel is locatie E 
► Alternatief voor E is locatie F 
► G = locatie nieuwe tunnel onder N412 


